
Výbor pro zdravotnictví Zastupitelstva Jihočeského kraje 
Tajemnice výboru: Iveta Kůzlová tel. 386720493, e-mail: kuzlova@kraj-jihocesky.cz 

 

 

ZÁPIS č. 25/2023 
 

 
z jednání Výboru pro zdravotnictví ZJK, které se konalo dne 11. 12. 2023 videokonferenčně. 
 
Přítomni: Mgr. Ivana Stráská 

    MUDr. Ladislav Přívozník 
    MUDr. Bc. Tomáš Fiala, MBA 
    Jindřiška Pokorná DiS.   
    Ing. Jan Smitka, MBA 
    Bc. Jan Hošek 
    MUDr. Libor Zdařil  
    Ing. František Konečný, Ph.D. 
    MUDr. František Toušek   
    Ing. Petr Hladík 
    MUDr. Michal Turek, MBA 
 

Omluveni: Michal Doktor 
       MUDr. František Toušek 

    
Přizváni:  MUDr. Martin Kuba – omluven 
             Mgr. Petr Studenovský  
                 Mgr. Ivana Turková  
      Ing. Milan Rybák  
      doc. MUDr. Kvetoslava Kotrbová 
      doc. Ing. Lucie Kozlová Ph.D – omluvena 
          Ing. Michal Čarvaš, MBA  
      Bc. Jan Šusta  
 
Program jednání: 
1. Aktuální epidemiologická situace 
2. Organizace a zajištění pohotovostních služeb a prohlídek těl zemřelých v Jihočeském kraji – 
aktualizace 
3. Zvýšení základního kapitálu obchodní společnosti Nemocnice Jindřichův Hradec, a.s., dle směrnice 
č. SM/115/ZK 
4. Zrušení usnesení č. 338/2023/ZK-29 ve věci realizace projektu Zdravotnické záchranné služby 
Jihočeského kraje „Výjezdová základna ZZS JčK Volary“ v rámci 13. výzvy IROP 2021-27, jeho 
kofinancování a předfinancování z rozpočtu Jihočeského kraje 
5. Zpráva o činnosti Výboru pro zdravotnictví za období od 3.5. do 30.10. 2023  
6. Různé 
 
I. Stráská, předsedkyně výboru, konstatovala, že se výbor sešel v usnášeníschopném počtu. 
K programu jednání přiřadíme k bodu 2 písemné vyjádření L. Zdařila k zubní LPS. Tematicky to sem 
patří. Další návrhy na doplnění programu nebyly vzneseny, program jednání byl schválen. 
 
1.  Aktuální epidemiologická situace  
K. Kotrbová – v porovnání s ostatními kraji je u nás klidná situace, nepřekročili jsme epidemiologický 
práh. Za minulý týden bylo hlášeno kolem 1200 onemocnění na 100 tisíc obyvatel. Dominují na 1. místě 
Covid, 2. rhinoviry, 3. viry para influenzy. Z pohledu epidemiologického šíření do Vánoc 
epidemiologického prahu nedosáhneme, očekáváme ji až po Novém roce. 
I. Stráská – průběhy covidových onemocnění jsou mírnější? 
K. Kotrbová – pokud ví, na infekci bylo asi 10 pacientů, ale v porovnání s loňským rokem je to klidnější. 
Už jsme promořeni a náš organismus se umí lépe bránit. 
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Usnesení č. 26/2023/ZDV-25 
Výbor pro zdravotnictví Zastupitelstva Jihočeského kraje 
bere na vědomí 
informaci o aktuální epidemiologické situaci v Jihočeském kraji.  
 
Hlasování: 
10/0/0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 

2. Organizace a zajištění pohotovostních služeb a prohlídek těl zemřelých v Jihočeském kraji – 

aktualizace  
I. Stráská – je to aktualizace materiálu, který už známe. 
I. Turková – předkládáme aktualizaci, mění se poskytovatel zubní pohotovosti v Českých Budějovicích 
a přesouvá se na jinou adresu. Vysoutěžili jsme poskytovatele a od 1.1.2024 se zubní pohotovost 
přesunula do jiných prostor, které jsou komfortnější jak pro pacienty, tak pro personál. Podařilo se 
prodloužit ordinační dobu. Nejedná se o změnu organizačního modelu. Pan hejtman by rád o tomto 
informoval, proto navrhla přerušení projednávání bodu, až bude pan hejtman přítomen.  
Přerušení projednávání bodu bylo odsouhlaseno.  
 
 
3. Zvýšení základního kapitálu obchodní společnosti Nemocnice Jindřichův Hradec, a.s., dle směrnice 
č. SM/115/ZK  
I. Turková – po ukončení realizace projektu "Klinický informační systém pro intenzivní a 
anesteziologickou péči" došlo k vyúčtování dle pravidel a v souladu s uzavřenou smlouvou mezi JčK a 
obchodní společností o poskytnutí prostředků z rozpočtu JčK. Část návratné finanční výpomoci kraje, a 
to ve výši skutečně vynaložených prostředků na kofinancování způsobilých výdajů a financování 
nezpůsobilých výdajů z prostředků JčK, může být dle směrnice SM/115/ZK poskytnuta formou zvýšení 
základního kapitálu. 
 
Usnesení č. 27/2023/ZDV-25 
Výbor pro zdravotnictví Zastupitelstva Jihočeského kraje 
I. bere na vědomí 
předložený návrh zvýšení základního kapitálu obchodní společnosti Nemocnice Jindřichův Hradec, a.s., 
IČO 26095157, o částku 4 600 000,00 Kč, v rámci projektu „Klinický informační systém pro intenzivní 
a anesteziologickou péči“, dle Čl. 6 bodu 9 Směrnice pro přípravu a realizaci evropských projektů 
SM/115/ZK; 
II. doporučuje 
zastupitelstvu kraje schválit zvýšení základního kapitálu obchodní společnosti Nemocnice Jindřichův 
Hradec, a.s., dle části I. usnesení. 

 
Hlasování: 
10/0/0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
4. Zrušení usnesení č. 338/2023/ZK-29 ve věci realizace projektu Zdravotnické záchranné služby 
Jihočeského kraje „Výjezdová základna ZZS JčK Volary“ v rámci 13. výzvy IROP 2021-27, jeho 
kofinancování a předfinancování z rozpočtu Jihočeského kraje 
I. Turková – jedná se o návrh na zrušení z důvodu nadbytečnosti. V průběhu projednávání rozpočtu 
kraje na rok 2024 požádal zřizovatel/vedení kraje své příspěvkové organizace o zhodnocení finančního 
krytí jejich fondů investic. Na základě zhodnocení stavu předpokládaného vývoje fondu investic 
Zdravotnické záchranné služby Jihočeského kraje a předpokládaných finančních toků v letech 2024-
2026 bylo stanoveno četnější zapojení tohoto fondu k financování investičních potřeb příspěvkové 
organizace. Zdravotnická záchranná služba Jihočeského kraje tak bude schopna uvedený projekt 
předfinancovat z vlastních zdrojů. Rušíme tedy finanční spoluúčast Jihočeského kraje. 
 
 
Usnesení č. 28/2023/ZDV-25 
Výbor pro zdravotnictví Zastupitelstva Jihočeského kraje 
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I. bere na vědomí 
informaci o užití fondu investic Zdravotnické záchranné služby Jihočeského kraje k financování projektu 
„Výjezdová základna ZZS JčK Volary“; 
II. doporučuje 
zastupitelstvu kraje zrušit usnesení č. 338/2023/ZK-29 ve věci „Realizace projektu Zdravotnické 
záchranné služby Jihočeského kraje ‚Výjezdová základna ZZS JčK Volary‘ v rámci 13. výzvy IROP 
2021-27, jeho kofinancování a předfinancování z rozpočtu Jihočeského kraje“, z důvodu nadbytečnosti 
tohoto usnesení. 
 
Hlasování: 
10/0/0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
5. Zpráva o činnosti Výboru pro zdravotnictví za období od 3.5. do 30.10. 2023  
I. Stráská – jedná se standardní materiál, který bude předkládat na zastupitelstvu, obsahuje souhrn 
přijatých usnesení a přehled účasti na jednáních. Ve čtvrtek ji předloží zastupitelstvu. 
 
Usnesení č. 29/2023/ZDV-25 
Výbor pro zdravotnictví Zastupitelstva Jihočeského kraje 
bere na vědomí a schvaluje 
Zprávu o činnosti Výboru pro zdravotnictví za období od 3.5. do 30.10.2023. 
 
Hlasování: 
10/0/0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
6. Různé 
J. Hošek – dotázal se na fungování zubní LPS do teď a kolik to stálo. 
I. Stráská – tímto dotazem se vracíme zpět k bodu 2. Zubní LPS v nemocnici České Budějovice byla 
hojně navštěvovaná, nemocnici to působilo problémy, zejména s vypisováním služeb. Další zubní LPS 
je v Táboře. V řadě okresních i dalších měst fungovala pak pohotovost zajišťovaná stomatologickou 
komorou. 
I. Turková – doplnila, že v ČB je pohotovost do konce roku 2023 poskytována při stomatochirurgickém 
oddělení českobudějovické nemocnic. Prostory jsou tam nevyhovující, členové stomatologické komory 
volali po lepších pracovních podmínkách. Ročně ošetří 11 tisíc klientů, služba je zajišťována ve 
všedních dnech (pondělí–pátek) od 16,00 do 22,00 hodin, víkendy a svátky od 8,00 do 20,00 hodin.  
Detailní informace o způsobu zajištění pohotovostních služeb v JčK jsou dostupné na webových 
stránkách Jihočeského kraje. Náklady a výnosy pravidelně předkládáme jak zdravotnímu výboru, tak i 
zastupitelstvu. Nově bude poskytovat zubní pohotovost nový poskytovatel, bude tam komfortní prostředí 
pro personál i pacienty. 
J. Smitka – jak to bude od 1.1.2024 v Táboře? 
I. Turková – jednáme se zástupci stomatologických komor, některá jednání proběhnou ještě dnes, další 
v pátek. Doufáme, že služby budou zajištěny jako dosud. Nabízíme obdobný model pro ostatní okresy.  
J. Smitka – kdy budeme mít výsledek v Táboře? Požádal o písemnou informaci pro členy výboru. 
I. Stráská – připomněla, že tato jednání byla vždy velmi obtížná, ale nakonec se služby podařilo 
dohodnout. Dále předala slovo L. Zdařilovi k zaslaným připomínkám, aby vysvětlil svůj postoj. 
L. Zdařil – jedná se o technikálii, jako člen představenstva stomatologické komory se účastní jednání 
oblastních sněmů. Vysvětlil strukturu stomatologické komory. Co se týká pohotovostních služeb, 
kolegové jsou ochotni sloužit dál. Českobudějovický model pohotovosti je velmi vítaná věc. Má jinou 
organizační strukturu, budou tam kmenoví zaměstnanci a volné sloty budou doplňovat další kolegové. 
Ostatní pohotovosti jsou rovněž důležité, protože kapacitně odlehčují tomuto modelu. Jihočeskému kraji 
děkuje za vstřícnost a operativní jednání s oblastními komorami a potvrdil jejich zájem jednat v této věci.  
Materiál neměl vyznít jako kritika, naopak, Jihočeský kraj může být vzorem pro ostatní části republiky.  
I. Stráská – v materiálu je dále zmínka o nelegálních poskytovatelích. 
L. Zdařil – je to legislativně obtížná záležitost, mají s tím problém řešit to jako komora a je to 
problematické i z pohledu kraje. Potřebujeme legislativně na tuto záležitost přitlačit. Je zde jedno 
pracoviště s odebranou licencí, které poskytuje služby i nadále. Budou se snažit o maximální 
součinnost, aby se provoz pracoviště ukončil. 
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I. Turková – ohradila se proti výroku, že krajský úřad v tomto nečiní. Případ se šetří již od roku 2019, 
ale přes všechny možné postupy se nedaří činnost ukončit. V současné době je řešeno ve spolupráci 
s PČR, jedná se o trestný čin. Je zapojena oblastní stomatologická komora i zdravotní pojišťovny. 
V tomto případě jde o stíhání pro neoprávněné podnikání. Bohužel není možné jednoduše přijít na místo 
a ordinaci zavřít. Upozornila na další problém, kdy členové stomatologické komory jsou zapsaní jako 
poskytovatelé a pak činnost sami nevykonávají, ale zaměstnávají i nelegální pracovníky. Chceme, aby 
komora apelovala na své členy. 
L. Zdařil – z pohledu komory skončila jakákoliv tolerance těchto případů, bude zakročeno v rámci 
možností přes revizní řád komory a budeme je stíhat. 
I. Stráská – poděkovala za vysvětlení; je zde mnoho legislativních úskalí, ale věří, že OZDR dělá, co 
může.  
L. Zdařil – na dotaz J. Hoška sdělil, že seznam všech členů komory lze nalézt na www.dent.cz. Pokud 
tam uveden není, je nelegální.  
 
I. Stráská – vrátíme se ještě k bodu č. 2. Shrnula informace obsažené v materiálu a bylo přistoupeno 
k hlasování:  
Organizace a zajištění pohotovostních služeb a prohlídek těl zemřelých v Jihočeském kraji – aktualizace  
 
Usnesení č. 30/2023/ZDV-25 
Výbor pro zdravotnictví Zastupitelstva Jihočeského kraje 
I. bere na vědomí 
informace o změnách v organizaci a zajištění pohotovostních služeb a prohlídek těl zemřelých mimo 
zdravotnické zařízení na území Jihočeského kraje; 
II. doporučuje 
zastupitelstvu kraje schválit aktualizované znění dokumentu „Principy zabezpečení poskytování 
pohotovostních služeb a prohlídek těl zemřelých v Jihočeském kraji“ dle přílohy návrhu. 
 
Hlasování: 
11/0/0 
Usnesení bylo přijato. 
 
Po projednání všech bodů programu bylo jednání ukončeno v 15:50 hod. Termíny jednání výboru na 
rok 2024 budou rozeslány e-mailem.  
 
 
Zapsala: Iveta Kůzlová  
    
Ověřovatel: Mgr. Ivana Stráská 


